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Frågor och svar kring Bälinge skola 

Hur kommer elevtalsutvecklingen att se ut i Bälinge? 

Prognosen för framtida elevtalsutveckling är uppdelad i två perspektiv – kort respektive lång 

sikt.  

Den korta sikten är 5 år och där tar kommunen fram en befolkningsprognos som 

förvaltningen utgår ifrån när man tittar på elevtalsutvecklingen. Antalet barn som börjar i 

förskoleklass de närmaste åren (prognos finns fram till 2026) väntas minska. Sannolikt blir det 
bara 2 klasser i förskoleklass på Bälinge skola så långt fram som befolkningsprognosen 
sträcker sig.  

Den långa sikten är svårare att prognosticera. Där tittar man på kommunens långsiktiga 
planering för bostadsbyggande, detaljplaner mm. I de planerna finns alltid fler bostäder 

närmare i tid än vad som blir fallet i verkligheten. Därför är det mycket svårt att säga hur 

många barn som kommer att flytta in i ett område och med vilken takt det kommer att ske. 
För Bälinge-Lövstalöts del vet vi att det kommer att byggas mycket bostäder på sikt – men vi 

kan i dagsläget inte säga exakt när barnen som flyttar in kommer att behöva en skolplats.  

Antal klasser kommande år på Bälinge skola om befolkningsutvecklingen kommer att följa 

befolkningsprognosen: 

Läsår Antal klasser Kommentar 
2020/2021 18  

2021/2022 17  

2022/2023 17 Nuläge på skolan. 

2023/2024 16 2 förskoleklasser. 

2024/2025 15 Troligen endast 2 förskoleklasser. 

2025/2026 14 eller 15 Troligen endast 2 förskoleklasser. Möjligen 3.  

2026/2027 13 eller 14 Troligen endast 2 förskoleklasser. 

Varför kan modulerna (paviljongerna) inte stå kvar längre? 

I plan- och bygglagen finns olika typer av tidsbegränsade bygglov. Ett tidsbegränsat bygglov 
får ges för högst 10 år. Ett sådant lov kan förlängas med högst 5 år i taget. Den 
sammanlagda tiden för tidsbegränsat bygglov får inte överstiga 15 år. Innan giltighetstiden 
för det tidsbegränsade bygglovet har gått ut ska åtgärden tas bort eller upphöra och platsen 
återställas. Om återställandet inte görs innan giltighetstiden har gått ut blir åtgärden olovlig 
och byggnadsnämnden ska då ingripa med tillsyn. I sådant fall ska nämnden besluta om 
byggsanktionsavgift. 
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Till sommaren har större delen av moduluppställningen på Bälinge skola stått där i 15 år. 
Det innebär att Uppsala kommun inte kan förlänga det tillfälliga bygglovet för modulerna. 
Kravet på återställning av marken som modulerna står på gör också att det inte går att få 
bygglov på platsen för nya moduler.  

Expeditionsdelen i modulerna sattes upp senare än klassrumsdelen. Den delen kommer 
kunna stå kvar i ett antal år.  

Hur har man gjort bedömningen att alla elever kommer att 

rymmas i skolans permanenta lokaler? 

När förvaltningen gör kapacitetsbedömningar av samtliga skolor håller man sig till vissa 
principer för att göra så lika bedömningar som möjligt. Då skolor ser väldigt olika ut och har 

olika förutsättningar kan det bli ett antal avvägningar som påverkar hur bedömningen faller 
ut. Utbildningsnämnden har fattat beslut om ett funktionsprogram för skollokaler som ska 

följas vid nyproduktion av skolor. Till viss del ligger det även till grund för 

kapacitetsbedömningen.  

Moderna skolor skiljer sig på många sätt från äldre skolor. I moderna skolor finns till exempel 

fler grupprum, lärararbetsplatser och mindre rum för specialundervisning och elevhälsa. De 

flesta av Uppsala kommuns skolor är dock inte moderna skolor utan äldre skolor. Bälinge 

skola är på många sätt en typisk äldre skola som liknar andra skolor som är byggda på 80-
talet eller tidigare. Bälinge skolas situation är därför inte alls unik.  

I kapacitetsbedömningen tittar man både på att det ska finnas plats för skolverksamheten 

och för fritidsverksamheten. En princip sedan gammalt i Uppsala kommun är att fritids och 
skola ska dela lokaler. Det innebär att man inte räknar med att det ska finnas separata 

fritidsrum som skolan inte använder eller klassrum som fritids inte använder. Däremot bör 
det finnas något utrymme som fritids kan ha som bas och där man kan förvara sitt material.  

Klassrummens storlek påverkar kapacitetsbedömningen. Ett normalstort klassrum för 28-30 
elever är 55-60 kvadratmeter. Har man klassrum som är 70 kvadratmeter eller mer bedöms 
de även rymma en yta möblerad som fritids eller grupprum, vid sidan av 
klassrumsmöbleringen. I praktiken kan det naturligtvis vara svårt att skapa ”rum i rummet” 

men många skolor har hittat olika typer av lösningar för det. På Bälinge skola är flera 
klassrum riktigt stora. De rummen bedöms kunna avdelas och möbleras både för 
skolundervisning och för fritids.  

Totalt kommer Bälinge skola att ha 18 fullstora klassrum och ett mindre klassrum HT -23. 

Många av rummen är stora. 2 rum kan HT -23 användas som rum för musikundervisning, 
fritids och för att ha halvklassundervisning i eftersom skolan då får 16 klasser.  

Antalet grupprum är begränsat men fritidsrummen samt hemklassrum för klasser som är på 

idrott, musik och slöjd går att använda som grupprum och för att dela klasserna och ha 
halvklassundervisning.  

Vad händer med nuvarande Bälinge skolas lokaler?  

Eftersom skolan kommer att vara kvar längre än vad man tidigare har trott är det 
viktigt att se till att lokalerna fungerar ett antal år till. Det har gjorts en utredning av 
skolans lokaler under januari 2023. Syftet var att ta reda på vad som behöver 
åtgärdas för att kunna nyttja skolan fram tills att den nya skolan vid Ekebykorset är 
klar. En konkret handlingsplan tas nu fram för åtgärderna.  
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Vilka åtgärder är inplanerade? 

Skolfastigheter har nu gjort en översyn över vad som behöver åtgärdas. Flera 
underhållsåtgärder är redan inplanerade för Bälinge skola.   

- Dörrar som hänger och trasiga lås åtgärdas nu innan sommaren.  

- Toaletterna besiktigades i januari 2023 och uppvisade då inga fel. Samtidigt vet vi 
att det har varit problem och att de gång på gång har varit avstängda. 
Vakuumtoaletter fungerar annorlunda än vattentoaletter. För att få en trevligare 
upplevelse av toaletterna kommer Skolfastigheter från vecka 19 börja spola rent 
toalettanläggningen varje vecka. Nu gör man det endast vid felanmälan.  

- Underhåll av ytskikten i matsalen och idrottshallen inklusive omklädnad 
planeras att genomföras under sommaren 2023.   

- Nu utvärderas också underhåll som tak, fönster, skärmtak, ytterdörrar, 
vindskivor och marksten med målet att ha en åtgärdslista klar efter 
sommaren 2023.   

- Vi kommer också att titta på andra åtgärder som vi får återkomma med 
information om senare.  

Varför har inte byggnaderna renoverats löpande? 

Man har inte velat göra större renoveringsarbeten i skolan då man har varit inställd på att 
den ska lämnas. När byggandet av den nya skolan har skjutits fram har lokalerna blivit mer 
och mer slitna.  

Hur fattar Uppsala kommun beslut om nya skolor? 

Beslut om nya skolor och lokaler tas av Uppsala kommun i lokalförsörjningsplanen. Den är 
kommunens långsiktiga plan för lokaler och beslutas årligen av utbildningsnämnden och 
kommunstyrelsen.  

Mer information om Lokalförsörjningsplanen finns här:  6. Lokalförsörjningsplan för 
pedagogiska lokaler 2023-2027 med utblick till 2032 - Uppsala kommun  
 

Varför planeras det för två nya skolor i Bälinge? 

I Bälinge planeras det dels för en ersättning av nuvarande Bälinge skola. Den nya 
skolan ska ha plats för 3 paralleller årskurs F-6 och kommer därför att innebära en 
viss utökning av antalet elevplatser jämfört med idag.  

Dessutom planerar man för att bygga en till skola i Bälinge för årskurs F-9. Låg- och 
mellanstadiedelen bedömer man behövs då bostadsbyggandet i Bälinge-Lövstalöt 
tar fart. Högstadiedelen kommer till för att eleverna i Bälinge inte ska behöva åka 
till Björklinge eller in till stan för att gå på högstadiet. 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.uppsala.se%2Fkommun-och-politik%2Forganisation%2Fnamnder%2Futbildningsnamnden%2Fmoten%2F2022%2F24-november%2F6.-lokalforsorjningsplan-for-pedagogiska-lokaler-2023-2027-med-utblick-till-2032%2F&data=05%7C01%7Canna.lindquist%40uppsala.se%7C96cad4bd305a48a5ccb908db09d803b4%7C86932a3637af420489f2ed1ee095f45a%7C1%7C0%7C638114595591768904%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=Gu7guISqs8C3TomrUF8%2FJLdZ9WWly0DE5NtxYYIpYYI%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.uppsala.se%2Fkommun-och-politik%2Forganisation%2Fnamnder%2Futbildningsnamnden%2Fmoten%2F2022%2F24-november%2F6.-lokalforsorjningsplan-for-pedagogiska-lokaler-2023-2027-med-utblick-till-2032%2F&data=05%7C01%7Canna.lindquist%40uppsala.se%7C96cad4bd305a48a5ccb908db09d803b4%7C86932a3637af420489f2ed1ee095f45a%7C1%7C0%7C638114595591768904%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=Gu7guISqs8C3TomrUF8%2FJLdZ9WWly0DE5NtxYYIpYYI%3D&reserved=0

